
 
Donderdag 13 februari 
 
Vraag om uitleg van de heer Jan Laurys tot de heer Philippe Muyters, Vlaams minister 
van Financiën, Begroting, Werk, Ruimtelijke Ordening en Sport, over het gebruik van 
opleidingscheques binnen de socioculturele sector 

De voorzitter: De heer Laurys heeft het woord. 

De heer Jan Laurys: Minister, in oktober 2013 stelde collega Van den Heuvel in deze 
commissie nog een gelijkaardige vraag over de opleidingscheques binnen het 
afstandsonderwijs. Wie een opleiding volgde binnen deze onderwijsvorm, kon sinds 18 
oktober 2013 geen beroep meer doen op de cheques omdat de VDAB de wetgeving strikt zou 
gaan toepassen. 

De opleiding moet arbeidsmarktgericht zijn en 32 contacturen omvatten, en ze moet erkend 
zijn binnen het betaald educatief verlof (BEV). Aanvankelijk werd iets soepeler 
omgesprongen met de voorwaarden, maar nu zal de VDAB strikter optreden. We hebben daar 
overigens altijd voor gepleit. Er is één uitzondering op de voorwaarden, met name een 
opleiding die past binnen loopbaanbegeleiding. 
 
Onlangs werd ik gecontacteerd door de federatie van socioculturele organisaties. Ze stellen 
dat hun opleidingen overeenkomen met de voorwaarden van het BEV, ook al zijn ze niet 
erkend. Ze zijn arbeidsmarktgericht en omvatten meer dan 32 contacturen. Ze kwamen steeds 
in aanmerking voor opleidingscheques, maar dat is plots gestopt. De cursisten die zich 
aanbieden bij de VDAB, krijgen hun cheques niet meer terugbetaald. De voorwaarde ‘erkend 
zijn binnen het BEV’ wordt streng toegepast. Het probleem is dat de organisaties hun 
brochures al verspreid hadden, dat de cursisten dachten dat ze de opleidingscheques konden 
gebruiken en dergelijke. 

Klopt dat, minister? Gelden de cheques alleen nog voor opleidingen erkend binnen het BEV? 
Kunnen de opleidingen van de socioculturele sector eventueel worden erkend? Is er 
gecommuniceerd met het sociocultureel werk? Ze zeggen dat ze niet op de hoogte waren, dat 
ze voor voldongen feiten werden gesteld. 

De voorzitter: Minister Muyters heeft het woord. 

Minister Philippe Muyters: Er is eigenlijk nooit iets veranderd. Alle opleidingen die niet 
erkend zijn binnen het BEV komen niet in aanmerking voor opleidingscheques. Een 
uitzondering is mogelijk indien de opleiding gevolgd wordt in het kader van 
loopbaanbegeleiding en vastgelegd is in een persoonlijk ontwikkelingsplan. De 
opleidingsverstrekker is erkend in het kader van de opleidingscheques en de opleiding is 
erkend in het kader van het BEV. Deze regels werden in augustus 2010 vastgelegd. 
In mei 2013 werden alle opleidingsverstrekkers erkend in het kader van de 
opleidingscheques, herinnerd aan de basisuitgangspunten omdat de regels nogal losjes 
werden toegepast. Dat is niet de bedoeling. Als er wetgeving is, moet die strikt worden 
toegepast. 

Er werd eveneens gecommuniceerd dat de VDAB en de inspectiediensten van Werk en 
Sociale Economie (WSE) strikter gaan toezien op het toepassen van deze Vlaamse 
reglementering. Zoals reeds vroeger aangegeven, is de koppeling van de Vlaamse 
opleidingscheques aan het BEV, wat ons betreft, een tijdelijke maatregel. Ik heb geprobeerd 



om met de sociale partners onmiddellijk tot iets nieuws te komen. Dat is niet gelukt. De 
staatshervorming biedt mogelijkheden om meer te doen met betrekking tot opleiding. Het is 
dan ook mijn bedoeling om de verschillende reglementeringen te bekijken en te zoeken naar 
een homogener kader met het oog op het verhogen van de efficiëntie en effectiviteit van de 
opleidingsincentives. 

Het reglementaire kader van het BEV is tot op heden nog steeds een federale materie, waarbij 
een erkenningscommissie oordeelt of een opleiding aan de voorwaarden voldoet. Ik kan dus 
geen uitspraken doen over de redenen waarom opleidingen van socioculturele organisaties 
niet erkend zijn, ook al voldoen ze volgens u aan de voorwaarden. Dat zou u aan de federale 
collega moeten vragen. Als de opleiding past binnen een loopbaanbegeleiding, kan het wel, 
dat is de essentie. Dat geldt ook voor de socioculturele organisaties. 

Alle erkende opleidingsverstrekkers werden door de VDAB met een schrijven van 17 mei 
2013 herinnerd aan de geldende regels en in kennis gesteld van de juiste interpretatie ervan. 
Tijdens een telefonisch onderhoud in november 2013 tussen de sector en de VDAB werd 
nogmaals meegedeeld dat er geen afwijking kon worden toegestaan op de geldende 
regelgeving. Er bestaat geen procedure voor uitzonderingen. 

De voorzitter: De heer Laurys heeft het woord. 

De heer Jan Laurys: Het misverstand is waarschijnlijk ontstaan door de soepele toepassing 
van de regels. Men verwachtte dat het zo zou blijven. Men had de brochures al gemaakt voor 
de volgende opleidingen en de informatie al verspreid. Misschien was een overgangsperiode 
een beter idee geweest. Misschien had men gedurende een jaar kunnen afbouwen en de 
opleidingen van de socioculturele sector toestaan voor zover ze arbeidsmarkt gericht waren 
en 32 contacturen omvatten. Dan was het duidelijk geweest. De sector beweert alleszins dat 
ze niet op de hoogte waren van de strengere toepassing. 
 
De voorzitter: Minister Muyters heeft het woord. 

Minister Philippe Muyters: Op 17 mei is iedereen eraan herinnerd. Misschien heeft men het 
niet au sérieux genomen – dat kan –, en heeft men gewoon voortgedaan. Op 17 mei heeft 
iedereen een brief ontvangen waarin de regels nog eens duidelijk werden uitgelegd. Men 
kreeg de boodschap dat niet van die regels kon worden afgeweken. 

De voorzitter: De vraag om uitleg is afgehandeld. 
 


